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 ۴۹۵ پرونده قاچاق کالا در تیرماه 
به مراجع قضایی معرفی شد

 مدیر کل بازرسی و مبارزه با قاچاق کالاهای 
سرمایه ای سازمان حمایت مصرف کنندگان 
و تولیدکننــدگان گفت: طی بیش از ســه 
هزار گشت بازرسی قاچاق صورت گرفته با 
متخلفان برخورد شد و پس از تشکیل پرونده 
برای ۴۹۵ مــورد به مراجع قضایی معرفی 

شدند. 
»علیرضا رستمی« در خصوص اقدامات صورت گرفته 

برای مبارزه با قاچاق کالا در راستای حمایت از تولید اظهار داشت: طی تیرماه سال جاری سه 
هزار و ۶۶۹ مورد بازرســی برای مقابله با عرضه، نگهداری و فروش کالای قاچاق در سراسر 
کشور انجام شده است. وی در ادامه افزود: در نتیجه این بازرسی ها، ۴۹۵ پرونده به ارزش بیش 

از ۱۸۸۰ میلیارد ریال تشکیل شده است. 
مدیر کل بازرسی و مبارزه با قاچاق کالاهای سرمایه ای سازمان حمایت با اشاره به این که همه 
پرونده های تخلف در این حوزه جهت تعیین تکلیف به مراجع قضائی ارسال شده است، تصریح 
کرد: بیشتر گشت های مشترک قاچاق کالا، در حوزه کالاهای مصرفی شهروندان بوده و در 
این خصوص اقدامات لازم انجام شده است. به گفته رستمی، بیشترین کالای قاچاق کشف 
شده، مواد خوراکی و محصولات صنایع غذایی، سوخت ها، روغن ها و حامل های انرژی، کاغذ 

یا مقوا و انواع وسایل نقلیه و لوازم یدکی و مصرفی بوده است .
این مقام مسئول تصریح کرد: طرح های نظارتی بازرسی و کشف کالای قاچاق در راستای 
دفاع و حفظ حقوق شهروندان، کنترل ورود کالاهای قاچاق و کمک شایان به اقتصاد مقاومتی 

تولید و اشتغال در راستای منویات رهبری است.

رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور:
فرودگاه های کشور سنددار می شود 

رئیس ســازمان ثبت اسناد و املاک کشور 
با اشــاره به ضرورت تثبیت و مستندسازی 
املاک دولت گفت: تعویض اسناد دفترچه ای 
به حدنگار و صدور سند برای فرودگاه های 
کشور از اولویت های سازمان ثبت اسناد و 
املاک کشور است که این موضوع از همین 

امروز اجرایی خواهد شد. 
حسن بابایی در مراسم امضای تفاهم نامه همکاری 

مشترک سازمان ثبت اسناد و املاک کشور و وزارت راه و شهرسازی با موضوع قانون حدنگار 
که با حضور رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی برگزار شد با تاکید همکاری همه ادارات ثبت 
نسبت به صدور سند در راستای طرح نهضت ملی مسکن و قانون جهش تولید مسکن افزود: 
در راستای سیاست نهضت خدمت رسانی قوه قضاییه، سازمان ثبت وظیفه خود می داند که 
جهت تسریع در طرح نهضت ملی مسکن اقدامات و همکاری لازم را با وزارت راه و شهرسازی 

داشته باشد.
وی با اشاره به تبصره یک ماده ۱۰ قانون جهش تولید اظهارداشت: »چنانچه دستگاه های 
موضوع این ماده ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ درخواست وزارت راه و شهرسازی نسبت به واگذاری 
و تحویل زمین و تسلیم اسناد و مدارک آن اقدام نکنند، ادارات ثبت اسناد و املاک موظف  هستند 
به درخواست وزارت راه و شهرسازی، ظرف مدت یک ماه وفق قانون اقدام و سند مالکیت جدید 
را به نام دولت با نمایندگی وزارت راه و شهرسازی صادر کنند.« همه ادارات ثبت در سراسر کشور 

مکلف به همکاری با وزارت راه و شهرسازی هستند.
معاون رئیس قوه قضاییه با اشاره به امضای این تفاهم نامه افزود: مسلما این تفاهم نامه می تواند 

گام بلندی در راستای تثبیت و مستند سازی املاک دولتی باشد.
بابایی خاطرنشان کرد: شناسایی، تثبیت و صدور اسناد املاک دولتی نقش بسزایی در کاهش 
زمین خواری و جلوگیری از دست اندازی سودجویان به این املاک خواهد داشت که سازمان 
ثبت وظیفه خود می داند و آمادگی کامل دارد با مستند سازی و تثبیت املاک دولتی مانع از 

مفسده های موجود در این اراضی شود.

 سازندگان نهضت ملی مسکن
 ۲۵هزار میلیارد تومان دریافت کردند

 مدیرعامل بانک مسکن از پرداخت ۲۵ هزار و ۵۲۷ میلیاردتومان به حساب 
سازندگان برای اجرای طرح نهضت ملی مسکن خبر داد. 

»محمود شایان« مدیرعامل بانک مســکن، در خصوص روند افتتاح حساب، واریز وجه و 
پرداخت تسهیلات به سازندگان طرح نهضت ملی مسکن، اعلام کرد: طبق برآوردها تاکنون 
۵۸۹ هزار و ۵۰۷ نفر در طرح نهضت ملی مسکن ثبت نام کردند و واریز وجوه متقاضیان به 
حســاب بانک معادل ۲۰ هزار و ۶۶۱ میلیارد تومان است. مدیرعامل بانک مسکن از واریز 
۲۵ هزار و ۵۲۷ میلیارد تومان به حساب سازندگان خبر داد و گفت: از مجموع واریزی به حساب 
سازندگان،  ۱۰ هزار و ۸۵۶ میلیارد تومان از محل آورده متقاضیان و ۱۴ هزار ۶۷۱ میلیارد تومان 
از محل تسهیلات است.شایان افزود: هم اکنون از محل آورده متقاضیان ۹ هزار و ۸۰۵ میلیارد 
تومان نزد بانک است تا بنا به درخواست دستگاه های متولی به سازندگان پرداخت شود.وی 
توضیح داد: تاکنون ۳۱۸ هزار و ۷۳۱ واحد به بانک برای پرداخت تسهیلات معرفی شده است 
که بانک تاکنون با ۱۲۵ هزار و ۵۰۰ واحد قرارداد به مبلغ ۴۲ هزار و ۴۱۴ میلیارد تومان قرارداد 

منعقد کرده است.

رشد ۵۱ درصدی خرید تضمینی گندم
خرید تضمینی گندم از ابتدای سال جاری تاکنون نسبت به میزان خریدِ بازه 

زمانی مشابه سال گذشته، ۵۱ درصد رشد داشته است.
به گزارش بازار، این موفقیت در شرایطی حاصل شده است که میزان خرید تضمینی گندم سال 

۱۴۰۱، نسبت به سال ۱۴۰۰ در برخی استان ها تا ۴ برابر افزایش یافته است.
بر اساس این گزارش، تا این تاریخ استان خوزستان با خرید تضمینی یک میلیون و ۳۵۸ هزار 
تن گندم بین استان های کشور پیشتاز است و استان های گلستان با ۷۵۷ هزار تن، کردستان با 
۵۶۰ هزار تن، فارس با ۴۸۳ هزار تن و کرمانشاه با ۴۶۶ هزار تن بعد از خوزستان، ۴ استان دیگر 
پیشگام خرید این محصول در کشور هستند.این گزارش می افزاید، بعد از این استان ها، ۵ استان 
دیگری که بیشترین میزان خرید تضمینی گندم را در کشور داشته اند، به ترتیب آذربایجان غربی 
با ۳۶۹ هزار تن، خراسان رضوی با ۳۴۳ هزار تن، همدان با ۳۰۹ هزار تن، لرستان با ۲۶۱ هزار 

تن و اردبیل با ۲۱۷ هزار تن در بین ۱۰ استان پیشتاز خرید تضمینی این محصول قرار دارند.

اخبار کوتاه 

معاون وزیر صمت میزان قاچاق کالا در چند گروه 
کالایی که در اولویت رســیدگی قــرار گرفته اند 
)قطعات یدکی خودرو و لــوازم خانگی( را هفت 
میلیارد دلار و رقــم کلی قاچاق را ۱۲ میلیارد دلار 

اعلام کرد. 
محمد مهدی بــرادران در یک برنامه تلویزیونی اظهار کرد: 
برخی تصور می کنند که ستاد مبارزه با قاچاق کالا، تنها محدود 
به رسیدگی به فعالیت قاچاقیان و امری خاص و غیرعمومی 
است اما واقعیت امر این اســت که کالای قاچاق دارای ابعاد 
مختلف است و با جان و مال مردم مرتبط است؛ بر این اساس 
جز خود مردم هم در این زمینه نمی توانند به ما کمک کنند و 
بیشترین نقش برای اصلاح نظام بازار را مردم بایستی ایفا کنند.

معاون صنایع عمومی وزیر صمت ضمن اشاره به نظرسنجی 
صورت گرفته از وضعیت بازارهای مختلف )به طور خاص در 
حوزه لوازم یدکی خودرو، لوازم خانگی و محصولات دخانی(، 
افزود: عمدتاً در حوزه لوازم یدکی خودرو و لوازم خانگی، تحلیل ها 
بر این اساس بود که شفافیت در اصالت کالاها اعم از وارداتی 
و داخلی مشخص نیست. حتی در مورد قطعات و لوازم تولید 
داخل برخی مشتریان پس از مدتی استفاده متوجه شده اند که 
کالا تقلبی و جعلی بوده اســت. بنابراین وضعیت بازار از نظر 
مردم رها، آشفته و غیرنظارتی بود. از سوی دیگر آمار شکایت 
مردم به مجموعه های مختلف همچون سامانه ۱۲۴، سازمان 
حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان و دستگاه های قضائی 

به صورت مستقیم اعلام می کردند.
وی تاکید کرد: بسیاری از شکایت ها در حوزه قطعات یدکی 
خودرو بوده است. در قطعات یدکی دیده می شد که بسته بندی، 
هولوگرام و حتی بیمه اصلی محصول و قطعه جعل شده بود و 

به بازار ارائه می شد. دو راهکار در این زمینه وجود داشت. راه اول 
این بود که به صورت موردی پیگیری شود. راه دوم این بود در 
جامعه بایستی مشکل به صورت همگانی رفع شود؛ لذا موضوع 

را علنی کردیم. درد عیان شد تا درمان صورت گیرد.
بــرادران ادامه داد: نمی توان گفت موضوع تنها بحث قاچاق، 
کالاهای تقلبی، عدم نظارت و از این دست موضوعات است 
همه این هاست، ضمن اینکه به صورت فراتر سوداگری با جان و 
مال مردم است و از اعتماد مردم سواستفاده می شود. این جریان 
سوداگر همه جا بوده و مختص سازمان و مجموعه خاص نیست. 
در حال حاضر در همین چند گروه کالایی، با عددهای حداقل 
بیش از هفت میلیارد دلار کشور در حوزه قاچاق مواجه هستیم 

)البته میزان قاچاق کالا کشور بالغ بر ۱۲ میلیارد دلار است(.
این مقام مســئول در وزارت صمت، مدیریت و جلوگیری از 
کالای قاچاق و تقلبی را منجر به رشد تولید ملی و رشد اشتغال 
خواهد شــد و به نفع تراز مالی کشور خواهد بود، گفت: امیدوار 
هستیم ســال جاری جز اولین سال هایی باشد که بتوانیم تراز 
مالی مثبت در کشــور داشته باشیم و میزان صادرات از واردات 

افزون تر باشد.
وی افزود: از سوی دیگر در اقتصاد خانوار که همه با مشکل 
مواجه هستند، خانواده ای قصد تعمیر خودرو یا خرید وسیله ای 
دارد، با همه مشــورت هایی که می گیرنــد اما باز هم متضرر 

می شوند.
معاون صنایع عمومی وزیر صمت تصریح کرد: به تولیدکنندگان 
همچون خودروسازان و شبکه های فروش قطعات یدکی خودرو 
مراجعــه و از کیفیت کالاها، گلایه کردیم، این تولیدکنندگان 
اعلام کردند ما محصولات خوبی تولید کردیم که در کشورهای 
مختلف مورد استقبال است و استانداردها وجود دارد اما گاهی با 

محصولاتی مواجه می شویم که به نام تولیدکنندگان برتر عرضه 
می شود و برای خود ما هم قابل تشخیص نیست! در مراجعه 
به اتحادیه فروشندگان قطعات یدکی و همچنین تعمیرکاران 
مراجعه کردیم، آن ها نیز گلایه مند بودند که حیثیت شغلی شان 

زیر سوال رفته است.
برادران ضمن تاکید بر اینکه وضعیت بسیار نامناسب است، 
گفت: دلیل این موضــوع، عدم نظارت بر اجرای قانون، تعداد 
زیادی از فروشندگان که عضو اتحادیه نیستند و… سبب این 
وضعیت شده اند. ذهنیت افراد این است که دولت عزمی برای 
این کار نداشته یا شعاری عمل کرده است اما حقیقت این است 
که ما در دور جدید مصمم هستیم که مستمر پیگیر باشیم. همین 
که از ۱۵ مرداد ماه در ســطح عرضه پیگیری ها جدی است، 

مطالعات از سال گذشته آغاز و تکمیل شده و مستندات قانونی 
دنبال شده و فازبندی ها و زمانبدی ها صورت گرفته و کار مرحله 

به مرحله جلو آمده است.
وی افزود: در ۱۵ فروردین ماه، ابتدا در بحث کالاهای وارداتی 
و تولید داخل ورود کردیم که چه میزان تولید و چه میزان وارد 
شود. در این زمینه حتی برخی تولیدکنندگان اعلام کردند که با 
محدود شدن واردات، تولید مطابق با نیاز بازار را تضمین خواهند 
کرد؛ به طور مثال در حوزه باتری این اتفاق افتاد و در حال حاضر 
۱۲ تولیدکننده برتر باتــری داریم که بالغ بر ۹۵ درصد بازار را 
پوشش می دهند. سختی های خودش را داشته اما منفعت شامل 

خود تولیدکنندگان می شود.
معاون صنایع عمومی وزیر صمت خاطرنشــان کرد: سپس 

به عرصه توزیع کنندگان، بنکداران، شــبکه های پخش ورود 
کردیم و سپس به تعمیرکاران و اتحادیه های توزیع کنندگان 
مراجعــه کردیم که در نهایت از ۱۵ مرداد ماه، پس از چهار ماه 
فرصت قانونی که ارائه شد، طبق قانون خرید و فروش کالاهایی 
که فاقد کد شناســه کالا و شناسه رهگیری در حوزه قطعات 
یدکی خودرو و لوازم خانگی باشد، در حکم کالای قاچاق است 
و مورد رسیدگی و جمع آوری توسط نهادهای نظارتی قرار گیرد؛ 
حتی اگر کالا داخلی باشــد. غیر از این راهکار، علیرغم تمام 
سختی هایی که داشت، راهکار علمی جایگزینی وجود نداشت، 

اما موجب اطمینان خاطر مشتریان خواهد شد.
این مقام مسئول در وزارت صمت اعلام کرد: در مرحله بعدی، 
پس از اصالت کالا، بحث ضمانت کالا را دنبال می کنیم. این 
کالا اصــل، چه ثمره ای خواهد داشــت و تضمین آن به چه 
صورت است. همانطور که در ابتدا اشاره شد، همراهی توسط 
مردم صورت خواهد گرفت. خبر خوب این است علاوه بر اینکه 
در حال حاضر تعداد شناسه ها افزایش یافته و طرح مورد استقبال 
تولیدکنندگان قرار گرفته و کالاهای خود را شناسه دار کرده اند، 
تعــداد کدهای رهگیری هم افزایش یافته اســت. هم اکنون 
۲۴۰ میلیون قطعه کالا را داریم که کد رهگیری دارند و نیاز بازار 
را تا حدود بسیاری تأمین می کند. در هر کجا هم که مشتریان 
احســاس کردند، قطعه کیفیت لازم را ندارد، از طریق راه های 

موجود اعتراض خود را اعلام کنند.
وی تاکید کرد: در نهایــت در مراحل بعدی، به مردم اعلام 
خواهیم کرد که از منظر خودشان و میزان رضایت یا شکایت 
مردمی، کدام کالاها یا کدام تولیدکنندگان برتر هستند. رقابت 
تبلیغات کاذب نخواهد بود و رقابت بر اساس کیفیت کالا خواهد 

بود.

معاون وزیر صمت اعلام کرد؛

7 میلیارد دلار قاچاق کالا مختص چند گروه کالایی 

اینفوگراف

وزیر امور اقتصــادی و دارایی در دیدار با نماینده، ولی فقیه 
در مازندران، از ارائه اختیارات بیشــتر برای حذف رفت و آمد 
مدیران منطقه ای به پایتخت فقط برای کسب یک اجازه و 

تبدیل آن به هزینه فرصت خبر داد.
وزیر امور اقتصادی و دارایی در دیدار با نماینده ولی فقیه در مازندران، از ارائه 
اختیارات بیشتر برای حذف رفت و آمد مدیران منطقه ای به پایتخت فقط برای 

کسب یک اجازه و تبدیل آن به هزینه فرصت خبر داد.
سید احســان خاندوزی در دیدار با نماینده، ولی فقیه در مازندران، ضمن 
تسلیت ایام محرم، گقت : بعد از اینکه دولت برنامه های اصلاحی مربوط به ارز 

۴۲۰۰ تومانی را در اردیبهشت و خرداد ماه اجرایی کرد، بیشتر زمان در ستاد 
اقتصادی دولت صرف پیگیری این برنامه بلندمدتی می شود که در سند تحول 
دولت سیزدهم ثبت و درج شد. وی با بیان اینکه از این به بعد باید به فکر 
پایین آوردن نرخ تورم و کاهش فشار اقتصادی به مردم باشیم افزود: امیدواریم 
به نحوی عمل کنیم که در سال آینده شاهد خاتمه فشار ها باشیم، در کنار 
مدیریت مسئله کنترل نوسان و فشار های تورمی، توجه به مسئله رونق و درآمد 

خانواده ها که مسیر گنگی را طی می کند، پیگیری خواهد شد.
خانــدوزی تصریح کرد: بــرای کمک به فعالان اقتصــادی باید زمینه 
تسهیل گری با هزینه پایین تری را ایجاد کنیم تا بتوانند مجموعه های بزرگ 

اقتصادی را مدیریت کنند و با این رویکرد مســئله بازگرداندن توانمندی و 
اختیارات به اقتصاد کشــور باهدف کمترین مراجعه مدیران منطقه ای به 

پایتخت در دستور کار قرار دارد.
وزیرامور اقتصادی و دارایی با اشــاره به تاکید به دبیر شــورای هماهنگی 
بانک های دولتی کشور، عنوان کرد: اینکه اختیارات بالاتری به استان ها برای 

تصمیمات داده شود مورد تأکید ما بوده است.
وی خاطرنشان کرد: در حال حاضر تلاش داریم مسیر های معیوب گذشته را 
احیا کنیم که زمان بر است و تلاش می کنیم که به سرعت اقدامات تسهیل 
گرانه را انجام دهیم و در این مسیر از امکانات و فرصت های موجود استفاده 

کنیم، هدف این است که در جریان های اقتصادی سهم استان ها را پررنگ تر 
ببینیم.

اعطای اختیارات بیشتر به مدیران استان، دستور کار جدی دولت سیزدهم 

هزینه ۲ هزار میلیارد تومانی گواهی 
اسقاط برای صنعت موتور سیکلت 

نائــب رئیس انجمن صنعــت موتور 
گذاری  الزام شــماره  گفت:  سیکلت 
موتورســیکلت بــه گواهی اســقاط 
براســاس قانون هوای پــاک تاکنون 
حدود ۲ هزارمیلیارد تومان برای صنعت 

موتورسیکلت هزینه داشته است.
آقای مجید رضایی با انتقاد از نحوه اجرای قانون 
هوای پاک افزود: در ماده ۱۱ قانون هوای پاک که 
در سال ۱۳۹۶ به تصویب رسید و از سال ۱۳۹۸ 

اجرایی شد، تولید و شماره گذاری هر یک دستگاه موتورسیکلت در مقابل اسقاط یک دستگاه موتورسیکلت 
فرسوده در نظر گرفته شده است و اگر شرکت هایی که خدمات پیک موتوری ارائه می دهند اجبار به اجرای 
این قانون شوند، همه خدماتی که ارائه می دهند مختل خواهد شد.وی افزود: پس اجرایی شدن این قانون، 
به مدت ۷ ماه تولید و شماره گذاری موتورسیکلت به طور کامل در کارخانه ها متوقف و حدود ۱۰۰ هزار 
گواهی اسقاط برای تولید و شماره گذاری موتورسیکلت تهیه شد که به قیمت امروز حدود ۲ هزار میلیارد 

تومان برای تولیدکنندگان صنعت موتورسیکلت هزینه داشت.
نائب رئیس انجمن موتورسیکلت با بیان اینکه هزینه اجرای این قانون تنها بر قشر ضعیف جامعه که از 
موتورسیکلت برای کسب و کار خود استفاده می کردند، تحمیل شد، گفت: با اجرای این قانون حتی یک 
دستگاه موتورسیکلت از کف خیابان خارج و اسقاط نشد و تنها اتفاقی که صورت گرفت معادل سازی 
گواهی های خودرو که پیش از ممنوعیت واردات خودرو تولید شده بودند و قابلیت عرضه نداشتند برای موتور 
سیکلت بود که معادل یک گواهی اسقاط خودرو برای تولید و شماره گذاری ۷ موتور سیکلت در نظر گرفته 
شد.وی افزود: تولیدکنندگان موتورسیکلت در چند سال گذشته، به قیمت های مختلف از مراکز اسقاط، 
گواهی اسقاط خریده اند و امروز قیمت یک گواهی اسقاط نسبت به چند سال قبل, ۱۰ تا ۲۰ برابر شده و 
هیچ مرکزی نیست که بر کار این مراکز نظارت کند، ضمن اینکه متضرر واقعی مصرف کننده نهایی است.
 رضایی همچنین به روند طولاتی شماره گذاری موتور سیلکت و مشکلاتی که تولیدکنندگان برای 
دریافت گواهی اسقاط با آن مواجه هستند اشاره کرد و گفت: تولیدکنندگان باید گواهی های اسقاط خریداری 
شده و شماره شاسی محصولات تولیدی را در سامانه ستاد حمل و نقل سوخت بارگذاری کنند تا توسط این 
ستاد تایید شود و پس از آن به پلیس راهور ارجاع شود و پس از آن نیز چند دستگاه دیگر نیز باید آن را تایید 

کنند که این موضوع علاوه بر زمان بر بودن، فرایند تولید را با مشکل مواجه می کند.
 وی با تاکید بر ضرورت اصلاح قانون هوای پاک در جهت حمایت از تولیدکنندگان، افزود: این قانون 
فقط از سوی دستگاه های اجرایی بر روی کاغذ تدوین شد و هیچ نظرخواهی از بخش خصوصی در تدوین 
این قانون انجام نگرفت، بهتر است دولت چند سال بعد از تصویب و اجرای یک قانون، آن را بازنگری و 
نقاط قوت و ضعف و میزان تحقق را شناسایی و نسبت به اصلاح آن در راستای تحقق اهداف در نظر 

گرفته شده اقدام کند.

 کاهش کیفیت لوازم خانگی
 به دلیل استفاده از قطعات ارزان 

دبیرکل انجمن صنایــع لوازم خانگی 
ضمن انتقاد از قیمت گذاری دستوری، 
گفت: برخی از واحدهای تولیدی اجبارا 
از قطعات کم کیفیت استفاده می کنند 
که این مساله منجر به کاهش کیفیت 

تولیدات می شود.
عباس هاشمی در نشست خبری با بیان اینکه 
قیمت گذاری دستوری فعالیت های تولیدی را دچار 
اختلال کرده است، اظهار کرد: ما بارها این موضوع 

را به ستاد تنظیم بازار، سازمان حمایت و وزارت صمت منعکس کرده ایم. از سویی دیگر کمیسیون اقتصادی 
مجلس به موضوع قیمت گذاری دستوری ورود کرده است و انجمن نیز با همکاری این کمیسیون و دانشگاه 

شریف به دنبال راه حل علمی برای برون رفت از آثار منفی آن است.
دبیرکل انجمن صنایع لوازم خانگی ایران افزود: راهکار انجمن برای برون رفت از آثار منفی قیمت گذاری 
دستوری همان شیوه های آزموده شده در جهان و تعیین قیمت در بازار بر مبنای مکانیسم عرضه و تقاضا 
اســت. همچنین باید توجه داشت که در کشور قانون ضد انحصار وجود دارد و لوازم خانگی نیز کالای 
انحصاری نیست، باید اجازه داد فضای رقابتی در این صنعت و بازار آن شکل بگیرد. پیشنهاد دوم انجمن نیز 
نظارت پسینی است.وی با اشاره به قیمت نهاده های تولید، گفت: با توجه به افزایش شدید قیمت نهاده های 
تولید و نرخ خدمات پیمانکاری، افزایش قیمت محصولات باید اتفاق می افتاد اما دولت به دلیل مشکلات 
معیشتی مردم به دنبال قیمت گذاری دستوری است، اما همین مساله منجر به کاهش سرعت تولید، کمبود 
کالا در بازار، افزایش قیمت و توسعه قاچاق خواهد شد.هاشمی تصریح کد: همچنین از دیگر معایب این 
موضوع می توان به استفاده برخی از واحدهای تولیدی از قطعات کم کیفیت اشاره کرد که این مساله منجر 

به کاهش کیفیت تولیدات می شود و در نهایت به ضرر تولید، مصرف کننده و صادرات است.
دبیرکل انجمن صنایع لوازم خانگی ایران در ادامه با اشاره میزان افزایش قیمت لوازم خانگی در بهار ۱۴۰۱، 
اظهار کرد: در حالی که سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان ضوابطی داشته و به تولید کننده 
اجازه داده محصولات خود را با ۱۷ درصد سود بفروشد، حال چگونه است که برخی اقلام لوازم خانگی فقط 
اجازه ۱۰ درصد افزایش قیمت یافته اند؟ وی در مورد اینکه آیا انجمن خواستار افزایش قیمت است، گفت: نه 
این انجمن و نه تولیدکنندگان موافق گران شدن کالاها نیستند، زیرا به دلیل شرایط رکود نمی توانند سودی 
از این شرایط ببرند. حتی اگر دولت اجازه افزایش قیمت ۴۰ درصدی بدهد تولیدکننده این میزان افزایش را 
اعمال نمی کند. باید اجازه داد تولیدکننده همگام با تورم بتواند نسبت به افزایش قیمت ها اقدام کند.هاشمی 
در مورد میزان صادرات اظهار کرد: صادرات لوازم خانگی در سال به صورت میانگین ۳۰۰ میلیون دلار 
است که بسیار کم ارزیابی می شود. البته کشور ما صادرات محور نبوده و بیس فعالیت ها بر اساس صادرات 
نیست. باید در این زمینه تدبیری اندیشیده شود.وی افزود: همچنین ارزبری صنعت لوازم خانگی بر اساس 

تولید سال ۱۴۰۰ معادل ۱.۳ میلیارد دلار است.

هر کس رمزارز رسمی دارد، از پایان شهریور 
می تواند با آن اقدام به واردات کند

رئیس ســازمان توســعه تجارت تاکید کرد: ما در ۲ حوزه رمزارزها را به رسمیت 
شناختیم که یکی از آنها این اســت که واردات در ازای رمزارزهایی که در داخل به 
صورت قانونی اســتخراج شده اند آزاد است و هر کسی که رمزارز رسمی استخراج 

شده دارد، از پایان شهریور می تواند با آن اقدام به واردات کند.
علیرضا پیمان پاک، رئیس سازمان توسعه تجارت با حضور در برنامه میز اقتصاد شبکه خبر که به موضوع 
تاثیر انعقاد پیمان های پولی دو جانبه میان کشورها و حذف دلار از معاملات اختصاص داشت، گفت: تمام 
تلاش ما تسهیل تجارت خارجی است. یکی از ابزار های توسعه تجارت خارجی، تسهیل تبادلات مالی است، 
در گذشته دولت بابت فروش نفت و تجارت بخش دولتی برای معاملات خود راههایی در نظر گرفته بود اما 

در این بخش به بخش خصوصی کم توجهی شده بود.
معاون وزیر صمت افزود: در دوره فعلی نگاه ویژه به تجارت بخش خصوصی و بهره مندی آنها از مزایای 
تجارت خارجی هستیم. به همین علت راه هایی را دنبال می کنیم که تجارت غیر نفتی نیز بتواند رشد کند.

وی با بیان اینکه علت طولانی شدن مذاکرات برای انعقاد پیمان های پولی دو جانبه، قوانین و مقررات 
بانک مرکزی کشورها  است گفت: در موضوع ایران و روسیه نیز پیگیری های روسای جمهور موجب شد 
تا به نتیجه برسد. البته بایدبگوییم که بانک مرکزی ما فعال تر از بانک مرکزی روسیه بود.پیمان پاک در 
خصوص تاثیر این پیمان بر توسعه تجارت گفت: این پیمان موجب می شود که بازگشت ارز تسهیل شود 
و هزینه های اضافی بابت انتقال ارز در شرایط تحریم پرداخت نشود. البته این پیمان در کنار راهکارهای 
مختلف مانند شیوه های جایگزین ال سی می تواند موفق باشد.وی با بیان اینکه این پیمان نمی تواند یک 
شبه به طور کامل اجرا و تاثیر کامل داشته باشد گفت: طبیعتا تجارت دو کشور در واردات و صادرات باید تراز 
باشد اما این تراز بودن نیاز به عوامل مختلفی مانند لجستیک و حمل و نقل و تولید کالا دارد.رئیس سازمان 
توسعه تجارت از رشد ۱۳۰ درصدی صادرات به روسیه خبر داد و گفت: امیدواریم میزان صادرات ما به روسیه 
امسال به یک میلیارد دلار برسد.وی در خصوص آخرین مصوبات در جهت تسهیل تجارت خارجی گفت: 
رفع تعهد ارزی کلیه صادرکنندگان به کشورهای اورآسیا)روسیه بلاروس قزاقزستان قرقیزستان و ارمنستان( 
از طریق واگذاری کوتاژ به واردادکنندگان کالا از روسیه امکان پذیر شد.پیمان پاک همچنین در خصوص 
پیشنهاد روس ها جهت تراز شدن تراز تجاری با ایران گفت: با توجه به حجم گسترده تجارت روسیه با چین 
و چین با ایران، روسها پیشنهاد دادند تا چین به عنوان کشور ثالث به این پیمان پولی اضافه شود و اگر این 
اتفاق رخ دهد تراز تجاری تراز می شود.پیمان پاک همچنین در خصوص ثبت سفارش واردات خودرو به 
میزان ۱۰ میلیون دلار از طریق رمز ارز گفت: طبق موافقتنامه ای که میان آقایان صالح آبادی و فاطمی 
امین منعقد شد، استفاده از رمزارز ها به عنوان یک ابزار توسعه تجارت مطرح شد.وی با بیان اینکه بانک 
مرکزی کشورها رمزارز را به رسمیت شناختند اما اعلام رسمی نمی کنند گفت: مقاومت ها به زودی از بین 
می رود و به همین علت ما برنامه ریزی جهت استفاده از این ظرفیت را انجام دادیم.رئیس سازمان توسعه 
تجارت تاکید کرد: ما در ۲ حوزه رمزارزها را به رسمیت شناختیم که یکی از آنها این است که واردات در ازای 
رمزارزهایی که در داخل به صورت قانونی استخراج شده اند آزاد است. به عبارتی هر کسی که رمزارز رسمی 
استخراج شده دارد، از پایان شهریور می تواند با رمزارز خود واردات انجام دهد و فعلا بحث صادرات را نداریم.

بر اساس تفاهمنامه ای که میان سازمان ثبت اسناد 
و وزارت راه و شهرسازی به امضا رسید، اراضی در 
اختیار دستگاه های دولتی که به نهضت ملی مسکن 

داده نشود، به نام وزارت راه سند می خورد.
رستم قاسمی وزیر راه و شهرسازی در حاشیه مراسم امضای 
تفاهم نامه همکاری مشترک وزارت راه و شهرسازی با سازمان 
ثبت اسناد و املاک کشور موضوع قانون حدنگار، عنوان کرد: 
تفاهم نامه امروز قبل تر در یک کارگروه کارشناسی مورد بررسی 
قرار گرفته بود و امروز کلیات آن به امضا رسید. این تفاهم نامه 
به دنبال اجرای چند موضوع مهم در کشــور است؛ یکی از این 
مباحث، موضوع حدنگار است که از موضوعات مهم کشور است 
که می بایســت با کمک سازمان ثبت اسناد و املاک کشور به 

سامان برسد.
وی افزود: مسأله دوم در این تفاهم نامه، موضوع نهضت ملی 
مسکن بود که در قانون جهش تولید مسکن به صراحت تاکید 
شده است که دستگاه های مختلف زمین های مورد نیاز طرح را 
در اختیار وزارت راه و شهرسازی قرار دهند. اما برخی از دستگاه ها 

به دلایل مختلف و با اســتناد به قوانین دیگری از اجرای این 
تعهد استنکاف کرده اند و به هر حال بخش کمی از این موضوع 
اجرایی شده بود. با دســتور اخیر رئیس جمهوری، می بایست 
زمین های مورد نیاز برای اجرای این قانون تعیین تکلیف شود 
و اگر دســتگاه ها زمین ها را در اختیار نگذاشتند، زمین ها به نام 
وزارت راه و شهرسازی، سند بخورد.قاسمی اضافه کرد: حتی در 
قانون تصریح شده که چنانچه مسئولان ذی ربط در وزارت راه و 
شهرسازی پیگیری های لازم را در این خصوص انجام ندهند، 

جرایمی برایشان پیش بینی شده است؛ بنابراین ما وظیفه داریم 
که بر اساس قانون پیگیری کنیم که این زمین ها تأمین شود 
که بتوانیم طرح نهضت ملی مسکن را در سراسر کشور به خوبی 
به اجرا برسانیم.وی با بیان اینکه تاکنون برای ۱.۵ میلیون واحد 
مسکونی، زمین تأمین شده و آماده بارگذاری است، گفت: اجرای 
این تعداد واحد شروع شده است و اجرای یک میلیون و ۴۰۰ هزار 
واحد مسکونی دیگر هم در نقاط مختلف کشور، در دست بررسی 
است که ان شاءالله بتوانیم به کمک سازمان ثبت اسناد و املاک، 

سندها را بگیریم و بتوانیم کمبودمان را جبران کنیم.
وزیر راه و شهرســازی با اشاره به دستور رئیس جمهور برای 
تعیین تکلیف زمین های موردنیاز برای ساخت ۴ میلیون واحد 
مسکونی در طرح نهضت ملی مسکن تا پایان شهریور، درباره 
تأثیر انعقاد این تفاهم نامه در تسریع در اجرای طرح نهضت ملی 
مســکن گفت: اجرای این تفاهم نامه خیلی می تواند در اجرای 
قانون جهش تولید مسکن به ما کمک کند و سندها به نام وزارت 
راه و شهرسازی صادر شود و ما هم بتوانیم آنها را در اختیار مردم 

قرار دهیم. 

ســازمان امور مالیاتی در نامــه ای به ادارات کل 
امور مالیاتی اعلام کرد در راستای تکریم مؤدیان 
مالیاتی، برگه مالیاتی خانه ها و خودروهای لوکس 

به درب منازل آنها پست شود.
به گزارش مهر، محمد تقی پاکدامن معاون درآمدهای مالیاتی 

سازمان امور مالیاتی در بخشنامه ای به ادارات کل امور مالیاتی 
دســتور داد تا در راســتای تکریم مؤدیان مالیاتی، برگه های 
مالیاتی خانه هــا و خودروهای لوکس علاوه بــر بارگذاری در 
سامانه های این سازمان و ارسال پیامک برای مالکان این واحدها 
و خودروها، با »پُســت« نیز به درب منازل مشمولان این پایه 

مالیاتی ارسال شود.گفتنی است بر اساس بندهای »خ« و »ش« 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۰، واحدهای مسکونی بالای ۱۰ و 
خودروهای بالای یک میلیارد تومان مشمول مالیات بر خودرو 
 و واحدهای گران قیمت می شوند که به مالیات خانه های لوکس 

مشهور شد.

اراضی دستگاه های دولتی که زمین ندهند به نام وزارت راه سند می خورد

ارسال پستی برگه مالیات خانه های لوکس به درب منزل

طی امضای تفاهمنامه وزارت راه و سازمان ثبت؛


